
 
 

 

شركة إيكاتيرا  في  يعقد صفقة استثمار مشترك    لشِا بنك  
 العالمية  

 
 

("عام(  م.م. ذ  لشِا  بنك   أعلن اتمام ")  البنك)  استثمار مشترك  عن    الاستثمار  صندوق  مع  صفقة 
قام البنك بالاستثمار من خلال حيث    ،CVC Capital Partners  "بارتنرز  كابيتال  سي  في  سي"  العالمي

تبلغ (  مسيطرة  غير  حصة  على  للاستحواذ  يورو  مليون  75وقدره  لهذا الغرض بمبلغ    أنشأها  شركة
  .Ekaterra "إيكاتيرا" العالمية ياشلا لشركة  الجديدة القابضة الشركة مال  رأس في٪) 5 من أقل

 
 أحكام  مع  المتوافقةللبنك    الخاصة  الملكية  محفظةإلى    مةقيّ   إضافة  ستثمارالاهذا    مثليو

البنككما    الإسلامية،  الشريعة قدرة  التوّصل  يعكس  صفقات    الى  الملكية   إطارفي    ناجحةإلى 
الرائد في مجال    "سي في سي كابيتال بارتنرز"صندوق الاستثمار العالمي    معلشراكة  اعبر  الخاصة  

  .يالدول صعيدعلى ال النمو للبنكة استراتيجيوذلك كجزء من  ،الخاصةالملكية في الاستثمار 
 

 عام  في  يونيليفر   شركة  أسّستها  وقد  بارزة،  تجارية  علامة  34  تضم  كبيرة  محفظة  إيكاتيرا  شركة   تدير
 سي صندوق "  إلى  الشركة  لبيعبرام اتفاقية جديدة  إتم    2021  نوفمبروفي  .  بذاتها   قائمة  كشركة  2021

 من   أكثر  في  الشركة  تعمل .  2022  يوليو  1  في  الاستحواذ  عملية  اكتملتحيث    ،"بارتنرز  كابيتال  سي  في
  الشركة   وتملك  .دول  ثلاث  في  بها  خاصة  شاي  مزارعوقارات    أربع  في  للإنتاج  مصنعاً   11  معدولة،    80

 ذلك  في  بما  العالم،  أنحاء  جميع  في  الصيت  ذائعة  يلِشال  التجارية  العلامات  من  متنوعة  مجموعة
  ، TAZOتازو  و  T2تي تو  و   Pukkaوبوكا    PG tipsبي جي تيبس  و  Brooke Bondبروك بوند  و  Lipton  ليبتون 

 . عاماً  150 من أكثر بوند وبروك ليبتون  التجاريتين العلامتين تشغيل على مضى حيث
 

سعادة الشيخ فيصل بن ثاني آل ثاني، قائلاً:    لشِا وفي هذا الإطار، صرّح رئيس مجلس إدارة بنك  
في   خلال الاستثمارمن    "سي في سي كابيتال بارتنرز"شراكة مع صندوق  ال   هذه  الدخول في  يسرّنا"

الشهيرة.   إيكاتيرا  بنك  شركة  خبرة  على  واضح  دليل  بمثابة  الصفقة  هذه  مجال   لشِاوتُعدّ  في 
  ه لعملائ  مربحة، فضلاً عن ريادته في توفير فرص استثمار  العالميةمختلف الأسواق    فيالاستثمار  
تحقيق زخم في البنك من أجل  الملكية الخاصة    نحن ندعم الدور الكبير الذي تلعبه إدارة  المحليين.

القدرة على نقدر الجهود التي يبذلها العاملين في الإدارة من أجل توفير  النمو في المستقبل، كما  
الشريعة الإسلامية، والتي نأمل  أحكام  الوصول إلى مجموعة من المنتجات المتميزة المتوافقة مع  

قليلة الماضية، نجحنا في السنوات ال وعلى مدى لعملائنا الكرام. ق التطلعات الاستثماريةتحقّ بأن 
من   حافل  سجل  الخاصة  منتجات  تحقيق  الملكية  في  إلى   والتخارجالاستثمار  ونتطلّع  منها، 

توفير فرص الاستثمار الجذابة المتوافقة  وتنويع عروضنا    بهدفكشاف المزيد من الأسواق  ستا
على   إيجابية الشريعة الإسلامية بالإضافة إلى القدرة على تحقيق مكاسب كبيرة وعوائد  أحكام  مع  

 الاستثمار".



 
 

 

 الملكية الخاصة   فريق  نجح"نجي:  و السيد عبد الرحمن توت   لشِا الرئيس التنفيذي لبنك    قال من جهته،  
الملكية الخاصة  بارزة مع صندوق    كةاشر حيث عقد    ى،أخر هامة    صفقة  فيفي الدخول    لشِافي بنك  

 عظيماً   إنجازاً   تعد هذه الخطوة.  العالمية  إيكاتيرا  شركة  في  ستثمارللا  "بارتنرز  كابيتال  سي  في  سي"
وأوّدللبنك الىأتقدم    ان  ،   لتعزيز  المتواصلة  جهودهم  على  لدينا  الخاصةالملكية    فريق  بالشكر 

  تركيزنا   ويبقى  .  عالية المستوى  الخاصة  الملكية  صناديق  مع  يؤهلنا للتعاون  مما  المتنوعة،  محفظتنا
نحرص على   صفقات  خلال  من  للبنك  الخاصة  الملكية   محفظة  وتوسيع  تعزيز  على  منصباً   الرئيسي
إطار  بعناية  اختيارها تحقيق   للبنك  والاستراتيجي  المستقبلي  التوجه  في  . ةمستدام  داتاإير   نحو 

بارتنرز"صندوق    مع  الاستثمارهذا    في  المشاركةفي    فخورون  نحنو والذي  "  سي في سي كابيتال 
 . "هذا المجال  في وأبرزها أشهر الشركات عالمياً  منالتي تعتبر إيكاتيرا يستهدف شركة 

 
باسم بنك قطر الأول، هو أول بنك مستقل متوافق مع   المعروف سابقاً ذ.م.م. (عامة)    لشِابنك  

للمال ومدرج في بورصة  الشريعة الإسلامية ومرخص له من قبل هيئة تنظيم مركز قطر  أحكام 
 ). QSE:QFBQرمز (قطر تحت ال
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Lesha Bank Co-invests in Ekaterra, the World-
Renowned Global Tea Business  

 
 
Lesha Bank LLC (Public) (the ‘Bank’) announced that it has completed a co-investment with CVC 
Capital Partners, through which a company established by the Bank has invested €75m to acquire 
a non-controlling stake (under 5%) in the equity share capital of the new holding company of the 
world-renowned global tea business, Ekaterra.  
 
The Ekaterra investment is an exciting addition to Lesha Bank’s Shari’a-compliant private equity 
portfolio and demonstrates the Bank’s proprietary deal access to CVC Capital Partners, a global, 
top-tier private equity fund, as part of the Bank’s international growth strategy.  
 
Ekaterra is home to a portfolio of 34 prominent brands and was established by Unilever in 2021 as 
a standalone business. Subsequently, an agreement was signed in November 2021 for the sale of 
the business to CVC with the acquisition being completed on 1 July 2022. The business operates in 
over 80 countries, with 11 production factories in 4 continents and tea estates in 3 countries. The 
company’s tea brands, including Lipton, Brooke Bond, PG tips, Pukka, T2, and TAZO, are well 
recognized worldwide and enjoy long-standing success, with the Lipton and Brooke Bond brands 
having been operational for over 150 years. 
 
HE Sheikh Faisal bin Thani Al Thani, Lesha Bank Chairman, commented: “We are pleased to co-invest 
with CVC Capital Partners in the renowned Ekaterra business. This deal is a testament to the Bank’s 
expertise and international access, as well as its leadership in bringing word-class investment 
opportunities to our local clients. The Private Equity arm will play a significant role in the Bank’s 
future growth momentum and will provide access to a diverse range of Shari’a-complaint premium 
products, which we hope will prove lucrative for our esteemed clients. Over the past few years, we 
have successfully sourced and exited private equity deals and we look forward to exploring more 
markets while diversifying our offerings with the aim to provide attractive Shari’a-compliant 
investment opportunities coupled with substantial gains and favorable return on investment.” 
 
Mr. Abdulrahman Totonji, Lesha Bank CEO added: “Our Private Equity team is entering yet another 
landmark deal, this time an investment in Ekaterra, alongside the prominent Private Equity firm, 
CVC Capital Partners. This is a great achievement for the Bank, and I would like to thank our Private 
Equity team for their continuous efforts to reinforce our diverse portfolio, allowing us to partner 
with top-tier Private Equity funds. Our key focus remains on strengthening and widening the Bank’s 
Private Equity portfolio through carefully picked deals as part of the Bank’s future strategic 



 
 

 

direction to generate sustainable income. We are proud to co-invest with CVC and to be an investor 
in Ekaterra, a strong business, and amongst world-renowned players in their respective fields.” 
 
Lesha Bank LLC (Public), formerly known as Qatar First Bank, is the first independent Shari’a-
compliant Bank authorized by the QFC Regulatory Authority (QFCRA) and a listed entity on the 
Qatar Stock Exchange (QSE: QFBQ).   
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